
Grup de treball 
Serra de Feixes  / GLA-Grup Local d’Acció 

 
ACTA d’ACORDS 
Reunió del dia 25-02-2021 a les 19h 
Via Jitsi: SerradeFeixes 
 
Assistents: 
Jesús Anguita (JA), Jordi Via (JV), Antònia Martín (AM), Àngels Tous (AT), Imma Busquet (IB), Montserrat Just, (MJ) 
 
Desenvolupament de la reunió 
 
(JA) Fa una introducció sobre l’estat actual dels centres eòlics a Catalunya remarcant l’alta concentració 
d’aerogeneradors emplaçats entre les comarques de l’Anoia i Les terres de l’Ebre, passant per la Segarra, Conca de 
Barberà i Les Garriges , i la previsió que té la Generalitat per complir amb la directiu europea, incrementant en un futur  
l’allau de centres eòlics en les mateixes comarques incloent-hi el centre eòlic que volen instal·lar  entre els municipis 
de La Llacuna, Orpí i Sta. Margarida de Montbui. Remarca que els 8 aerogeneradors que es preveuen instal·lar son 
d’una escala desmesurada, molt a prop alguns d’elles, dels nuclis de població, ocasionant contaminació sonora i el fort 
impacte mediambiental que això suposa. 
Segons la previsió de la Generalitat, l’Anoia passaria a ser la primera comarca en nombre d’aerogeneradors. 
 
(JV) Planteja què es pot fer. Proposa que s’hauria de fer oposició davant del decret 16/2019, remarca que la CUP va 
ser l’únic partit que es va oposar al decret doncs  era partidària de que la llei s’hauria de canviar. Comenta que a la 
serra d’Orpinell, entre el 2011-13 van aconseguir aturar-ho pel gran impacte mediambiental que suposava. Diu  que 
davant de les grans elèctriques poca cosa es pot fer, però mitjançant les petites cooperatives es podia fer alguna cosa 
incorporant criteris d’eficàcia que amb un grup reduït de persones i d’una manera ordenada es podria fer oposició. 
 
(JA) Explica que l’ajuntament de Sta. Coloma de Queralt fent una oposició a base de presentar al·legacions, entrevistes 
amb la conselleria.......no han obtingut cap resultat satisfactori. 
 
(JV) Comenta que  al Priorat havien aconseguit alguns beneficis. 
 
(AM)Comenta que som pocs i dubta dels resultats finals si no aconseguim més gent implicada. 
 
(JA) Comenta que la voluntat de la Generalitat només l’interessa complir amb els percentatges en termes d’energia 
verda que la directriu europea demana. 
 
(IB) Creu que si fóssim més, es podria aturar el decret llei. Remarca el fet de que molta gent està a favor dels 
aerogeneradors per ser una energia neta però no son conscients de l’impacte mediambiental, la contaminació sonora 
,afectació a la biodiversitat...... i que molts ecologistes ja han començat a adonar-se’n.  
 
(JV) Comenta que s’ha de fer oposició com ha fet la Cup. 
 
( ...... ) En general ens preguntem què podem fer ?......s’ha de fer una crítica del projecte Serra de Feixes per aturar-
ho, fer al·legacions en contra del projecte i com a grup col·laborar amb  l’Ajuntament. 
 
(AM) Comenta que l’Ajuntament no té la última paraula encara que vulgui, perquè la Diputació és la que decideix 
finalment. 
 
(JV) La resposta és fer oposició i desobediència si cal. 
 
(JA) Buscar aliances amb col·lectius  sensibilitzats amb medi ambient, també esgrimir  arguments de pes que en alguns 
casos han aconseguir aturar el projecte, com el cas de Pontons gràcies a la presència de l’àliga de cuabarrada i que en 
la Serra de Feixes sembla que també. 
 
(JV) Com ho fem i què fem ? 
 



(AT)Contactar amb els que ja han actuat i tenen experiència. 
 
(JV) Estaria bé contactar amb els ecologistes de Catalunya, L’Aresta, Pulmó verd de l’Anoia, Economia solidària, gent 
d’Argençola, de Mediona, Carme.... 
Remarcar que la zona on som és el pulmó verd de l’Anoia. 
 
S’acorda entre tots/es cercar contactes amb gent i grups que tenen o han tingut alguna experiència i aconseguir la 
màxima informació possible per començar a posar fil a l’agulla. 
 
 
Quedem en  fer la propera reunió l’11 de març 19 hores. 
Via Jitsi: SerradeFeixes 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


